
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DE 24 DE FEBRER DE 
2023

Identificació de la sessió:

 Caràcter: extraordinari
 Data: 24 de febrer de 2023
 Inici: 9:15
 Finalització: 9:49
 Lloc: Sala de Sessions de l’Ajuntament de Sóller
 Convocatòria: primera i única

Assistents (16)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Jaume Bestard Matas  

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Llum Castañer Morenilla
Laura Celià Gelabert
Gabriel Suau Otero
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Absents: 
Catalina Maria Pizá Plaza 
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Secretària:
Rosa Isabel Ripoll Coll

Ordre del dia:

1.- Exp. 7273/22.- Modificació del reglament municipal regulador de la utilització d’armes 
autoritzades del dia del Firó.
2.- Exp. 1330/23.- Transferència de crèdits.
3.- Exp. 5949/22.- Modificació de l’ordenança fiscal reguladora dels preus públics de 
l’escoleta municipal.

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Desenvolupament de la sessió.

Primer.-  Exp.  7273/22.-  Modificació  del  reglament  municipal  regulador  de  la 
utilització d’armes autoritzades del dia del Firó.

Llegida la proposta per part de la Secretaria, pren la paraula el Sr. Carlos Darder que diu 
que el principal canvi del reglament és permetre l’ús d’armes que no siguin de titularitat de 
l’Ajuntament i suposarà que els col·lectius puguin utilitzar les seves pròpies armes o bé fer 
un  lloguer  com  es  va  proposar  l’any  passat.  Explica  que  les  armes  es  registraran  a 
l’Ajuntament i s’enviarà la informació a delegació de govern com sempre es fa. Exposa a 
continuació altres canvis com són: l’eliminació de la regulació de les escopetes, ja que la 
normativa estatal ho prohibeix en aquests moments, incloure la formació obligatòria per qui 
facin ús dels trabucs o de les espingardes i, fixar com a òrgan competent a l’Ajuntament 
enlloc de la comissió de festes. 

Pren la paraula la Sra. Laura Celià de Més per Sóller i diu que donaran suport a la proposta 
perquè entenen que és un text consensuat amb els col·lectius i que s’adapta a la norma. 
Afegeix que ja sabem que la gestió del Firó sempre és complicada i que cal fer un equilibri 
entre el que diu la norma i el que ens agradaria com a poble. 

Intervé el Sr. Jaume Mateu i diu que també donaran suport a la proposta i que els darrers 
canvis normatius en el tema d’armes han afectat a la manera tradicional de com organitzam 
el Firó i que està clar que era necessari fer alguns canvis. 

Pren la paraula el  Sr. Jaume Bestard i diu que li donaran suport i que és un tràmit per  
adaptar la normativa a la llei que ens estan posant damunt la taula. 

Intervé el Sr. Sebastià Aguiló diu que li donaran suport i que estan contents que almanco 
hagi  quedat  una  petita  finestra  oberta  per  si  en  un  futur  es  pot  recuperar  el  sistema 
d’armament que havia fins ara.

Pren la paraula el portaveu del Partit Popular qui vol destacar que la regidoria de Festes ha 
fet feina de valent juntament amb els col·lectius per a que aquest reglament pugui sortir 
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endavant. 

Tanca el torn d’intervencions el Sr. Batle qui vol donar l’enhorabona tant a la regidoria de 
Governació com a la de Festes per la feina feta, així com als col·lectius i a delegació de 
govern. Diu el Batle que no ha sigut un tasca fàcil.

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA: 

PRIMER.  Aprovar  inicialment  el  Reglament  municipal  regulador  de  la  utilització  d’armes 
autoritzades el dia del Firó, en els termes que figura a l’expedient núm. 7273/2022. 

SEGON. Sotmetre aquesta aprovació inicial del reglament municipal a informació pública i  
audiència dels interessats, amb la publicació en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i al tauler 
d'anuncis a la seu electrònica d'aquest Ajuntament [http://soller.sedelectronica.es], pel termini 
de trenta dies perquè puguin presentar reclamacions o suggeriments, que seran resoltes per la 
Corporació,  i  a  fi  de  donar  audiència  als  ciutadans  afectats  i  recaptar  quantes  aportacions  
addicionals  puguin  fer-se  per  altres  persones  o entitats.  De no  presentar-se  reclamacions  o 
suggeriments  en  l'esmentat  termini,  es  considerarà  aprovat  definitivament  sense  necessitat 
d'acord exprés pel Ple.

TERCER. Recaptar directament l'opinió de les organitzacions o associacions reconegudes per 
llei  que agrupin o representin a les persones els drets de les quals  o interessos legítims es  
veiessin afectats  per la  norma i  les  finalitats  de la  qual  guardin relació directa  amb el  seu  
objecte.

QUART.  Facultar a Batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb 
aquest assumpte.

Segon.- Exp. 1330/23.- Transferència de crèdits.

Pren la paraula la Sra.  Andrea Pomar i  diu que tal  i  com es va explicar a  la comissió  
informativa una de les coses que permet el pressupost es fer transferències de crèdit i arran 
de la rehabilitació del marge que ha caigut devora l’escola del Convent s’ha obert aquest 
expedient. Explica que el total de la transferència de crèdit és de 100.894,87 euros i que la 
part més important de la transferència és l’expedient de la caiguda del marge, però que 
també aprofiten per dotar de partides. Enuncia els conceptes que es pretenen dotar. Agraeix 
als serveis tècnics i a les regidories implicades que han fet possible aquesta transferència de 
crèdit. 

La Sra. Laura Celià diu que s’abstendran en aquest punt. Vol precisar que és cert que el punt 
de  rehabilitació  del  marge  és  necessari,  però  que  dins  la  transferència  de  crèdit  hi  ha 
conceptes  que  no  tenen  clars.  Diu  que  varen  demanar  per  aquest  tema  en  comissió 
informativa d’hisenda i  que com no són temes competents  de la  regidora d’hisenda,  la 
regidora va poder donar les dades que tenia però que lis hauria agradat que les regidories 
informassin del detall d’aquests canvis. Per aquest motiu diu que el sentit del seu vot serà 
d’abstenció. 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

AP
R

D
7X

TC
M

C
YJ

Q
SN

SQ
D

4M
JM

W
W

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//s

ol
le

r.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 3

 d
e 

7 



Pren la paraula el Sr. Jaume Mateu i diu que volien dir dues coses. La primera que entenen 
que  es  justifica  una  modificació  de  crèdit  quan  s’ha  de  fer  front  a  una  situació 
extraordinària,  com la  que  ha  passat  amb el  marge,  però  que  la  resta  s’haurien  pogut 
preveure i  incloure en el  pressupost.  D’altra  banda,  diu que tal  i  com ha assenyalat  la 
companya  de  Més,  lis  hauria  agradat  tenir  més  informació  sobre  la  partida  per  feines 
tècniques que es vol destinar a serveis socials. Demana més detall per aquesta partida de 
27.000 euros. 

El Sr. Bestard diu que li donaran suport perquè és la manera de poder seguir fent feina. 

El Sr. Aguiló diu que entenen que les modificacions de crèdit són una eina de les que es  
poden utilitzar  sempre que vengui validada pels serveis jurídics i econòmics de la casa, i 
que no hi ha problema per poder-ho fer, més quan es tracta d’un cas com el del marge.

Intervé el Sr. Darder i vol aclarir que a causa de la caiguda del  marge de davall l’escola del  
Convent, tenim el carrer tallat, i que d’aquí ve també la urgència. Afegeix que s’aprofita per 
fer altres actuacions que són necessàries. 

Pren la paraula la Sra. Pomar diu que tal i com es va explicar a comissió informativa, la 
partida de 27.000 euros a que s’ha referit el Sr. Mateu, ja estava dins la mateixa regidoria, el 
que passa es que s’ha tengut que canviar de capítol per poder fer front a les subvencions 
que es donen des de la Conselleria.

Demana la paraula la Sra. Llum Castañer diu que per poder augmentar el nombre d’hores 
del psicòleg era necessari canviar de capítol i que amb aquesta modificació de crèdit es 
podrà dotar de partida per després poder justificar la subvenció. 

El Sr. Jaume Mateu agraeix les explicacions.

Pren  la  paraula  el  Sr.  Batle  i  vol  que  quedi  constància  que  estam amb  un  pressupost 
prorrogat, que és normal que es facin modificacions de crèdit i que es tracta de poder donar 
un més bon servei.

Passats a votació, la Corporació, amb 12 vots a favor (Partit Popular, Pi i Sebastià Aguiló),  
4 abstencions (Més per Sóller) i cap vot en contra, ACORDA: 

1er.- Aprovar la transferència de crèdits que figura dins l’expedient.

2on.-  Exposar  al  públic  durant  15  dies  hàbils,  previ  anunci  en  el  BOIB i  en  el  tauler 
d'anuncis d'aquest Ajuntament.

3er.- Aquest expedient aprovat inicialment es considerarà aprovat definitivament si no es 
presenten reclamacions durant el termini d'exposició pública.

Tercer. Exp. 5949/22.- Modificació de l’ordenança fiscal reguladora dels preus públics 
de l’escoleta municipal.
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Pren la  paraula  la  Sra.  Andrea  Pomar  i  diu  que  aquest  punt  va  ser  un  tema de  debat 
important i diu que faltava un informe tècnic de la matricula. Segons la regidora d’hisenda 
aquest expedient té el seu origen en una subvenció que es rep per part del Govern de les  
Illes Balears per tal d’aplicar la gratuïtat del tram 2-3. Explica que es volia tenir tot  el 
consens de l’equip de govern i agraeix la feina feta pels serveis tècnics tant de l’Ajuntament 
com de Sóller 2010. 

La Sra. Laura Celià diu que estan contents pel fet que hagi hagut una rectificació en el tema 
dels preus de l’escoleta, que saben que és una decisió que passa per damunt d’un informe 
d’intervenció i de secretaria, però que consideren que no era el moment d’augmentar els 
preus de l’escoleta i anuncia el seu suport a la proposta. 

Pren la paraula el Sr. Jaume Mateu i diu que a la comissió informativa que es va tractar 
aquest tema, es va demanar que es rectificàs perquè no anava en la línia del que s’estava 
aplicant per part del Govern amb la gratuïtat de l’escolarització obligatòria de l’etapa 2-3, i 
que això era un poc contradictori amb el fet d’augmentar les tarifes per altres conceptes. 
Estan satisfets que s’hagi canviat la proposta inicial i s’hagi optat per no fer aquesta pujada. 
També  diu  que  li  consta  que  hi  ha  ajuntaments  que  han  anat  més  enllà  aprovant 
bonificacions o subvencions per la resta de conceptes. Si bé es mostren contents pel fet que 
la regidora hagi modificat la proposta. Anuncia el seu suport i espera que puguin avançar en 
aquesta línia i que tota l’etapa 0-3 pugui ser gratuïta i universal.

El Sr. Jaume Bestard diu que és una bona passa, però considera que la gratuïtat de l’etapa 0-
3 no ha de recaure damunt els Ajuntaments. Li recorda al Sr. Mateu que en el nostre cas, qui 
gestiona  l’escoleta  és  una  empresa  pública  i  que  aquesta  gratuïtat  a  vegades  no  és 
assumible. Afegeix que si no es ara, més endavant s’haurà de duu una revisió. Anuncia el 
seu suport. 

Intervé el Sr. Aguiló i diu que li donaran suport. 

La Sra. Pomar demana la paraula i en relació amb la intervenció del Sr. Jaume Mateu, que 
ha fet esment a altres municipis que han fet bonificacions, li vol recordar, que tal i com ha 
dit el Sr. Bestard, les competències no són municipals, que està d’acord amb la gratuïtat de 
l’etapa 0-3, però que no ho hem d’assumir perquè no entra dins el nostre àmbit jurídic. 

El Sr. Mateu diu que la gent ens demana que donem solucions, i diu tenir la sensació que 
en  certs  temes,  com  el  de  l’escoleta,  seim  molt  primmirats  a  l’hora  de  pensar  en 
competències i en equilibris econòmics, i en  canvi en altres temes no ho seim tant. Afegeix 
que la interventora té tota la seva capacitat tècnica per dir tot el que consideri i això s’ha de 
respectar, però que en el fons la gent el que necessita són solucions als seus problemes. La 
gent  vol  uns  serveis  públics  bons,  siguin  de  l’Ajuntament,  del  Consell  o  del  Govern. 
Recorda  que  el  servei  d’escoleta  municipal  fou  remunicipalitzat  per  ells  a  l’anterior 
legislatura.  Recorda  al  Sr.  Bestard  que  Sóller  2010  presta  certs  serveis  que  no  donen 
beneficis i que això no ho qüestionam tant. En tot cas, reitera que està satisfet pel canvi de 
proposta. 
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El  Sr.  Batle  diu  que  Sóller  2010  fa  despeses  en  polítiques  esportives  que  no  són 
competència  de  ningú,  i  que  l’educació  és  competència  de  les  comunitats  autònomes. 
Considera que és una pena que el Psoe utilitzi aquest tema com a una arma de partit. Segons 
el Sr. Batle aquí no és el Psoe qui subvenciona o qui té més bona política educativa, és el  
Govern de la comunitat autònoma independentment del color polític, i  que no parlam de 
partits sinó d’institucions. Segons el Sr. Simarro la comunitat autònoma és qui està nutrida 
de  fons  de  l’estat  per  dedicar  a  l’educació.  Considera  que  intentar  passar  la  pilota  als  
ajuntaments és una traïció institucional i reclama que la gratuïtat ha de ser de 0-3 però 
assumida per qui és competent.  Agraeix les felicitacions de tots els regidors. 

Passats a votació, per unanimitat, ACORDA: 

Primer.- Aprovar inicialment  la  modificació  de l’Ordenança Fiscal reguladora  del preu 
públic del servei d’escoleta municipal, d’acord amb el texte que consta en l’expedient.

Segon.- Procedir al tràmit d'informació pública i audiència als interessats per un termini de 
30 dies per a la presentació de reclamacions, mitjançant la publicació d'un extracte de la 
mateixa al Butlletí Oficial de les Illes Balears, al plafó d'anuncis de l'Ajuntament i a un diari 
de màxima difusió de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.

Tercer.- Finalitzat el període d'exposició pública i en el cas de que no hi hagi reclamacions, 
s'entendrà definitivament aprovat l'acord provisional i es procedirà a la publicació íntegra 
del text de l'Ordenança en el BOIB, requisit necessari per a la seva entrada en vigor.

Quart.- Comunicar el present Acord als negociats afectats».

Quan són les 9:49 hores, s’aixeca la sessió per part del Sr. Batle President, de la qual com a 
secretària estenc aquesta acta. 
 
Vist i plau                                                                                             La secretària 
El Batle President 

Carlos Simarro                                                                                      Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller,

El Batle                                    Davant meu 
                                                 la secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 14 de març de 2023 i s’aprova per 
unanimitat.                                

La secretària
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DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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